

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Messrs. Yusuf Ali Bara, Ahmed Habib and others, Mr. Farih Mohamed Moussa and others, Messrs. Sedi Ibrahim, Seid Ahmed Moussan, Doble Yousuf and others, Mr. Ali Adam Ali and others, and from the Gardo, Hurdia, Alula, Hafun, Scusciuban, Bosaso and Garoe branches of the Somali Youth League, and chiefs of the Morasseh tribe concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴¹

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Notes* that, in general, the complaints may have been motivated by political interests and fears engendered by the preparations for the general elections to the first Legislative Assembly, that they have all been thoroughly investigated by the Administering Authority and that the Executive Committee of the Somali Youth League has recently expressed appreciation of the work of the regional commissioner during his tenure of office in the Migiurtinia;

3. *Notes with appreciation*, the efforts so far made by the Administering Authority to increase the education and to improve the health of the population in the economically backward region of the Migiurtinia and encourages it to pursue its efforts to expand the economic development of the region as well as to improve the social services.

727th meeting,
16 July 1956.

1532 (XVIII). Petition from Mr. Abscir Ali Ueirah (T/PET.11/573 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Abscir Ali Ueirah concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴²

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

2. *Decides* that, in view of the acquisition by the Administration of the disputed plot of land for public use, no action is called for.

730th meeting,
19 July 1956.

1533 (XVIII). Petition from Sultan Ahmed Nur and others (T/PET.11/576)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Sultan Ahmed Nur and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴³

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative;

⁴¹ See T/PET.11/572, 629 to 635, T/COM.11/L.222 to 226, 235, T/OBS.11/66, 84, T/L.675.

⁴² See T/PET.11/573 and Add.1, T/OBS.11/75, T/L.678.

⁴³ See T/PET.11/576, T/OBS.11/77, T/L.676.

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, les pétitions de MM. Yusuf Ali Bara, Ahmed Habib et d'autres, de M. Farih Mohamed Moussa et d'autres, de MM. Seidi Ibrahim, Seid Ahmed Moussan, Doble Yousuf et d'autres, de M. Ali Adam Ali et d'autres, des sections de Gardo, de Hurdia, d'Alula, de Hafun, de Scusciuban, de Bosaso et de Garoe de la Ligue de la jeunesse somalie, et de chefs de la tribu Morasseh, concernant la Somalie sous administration italienne⁴¹,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

2. *Note* que, d'une façon générale, ces plaintes ont pu être motivées par des intérêts politiques et par les craintes qu'ont suscitées les préparatifs en vue des élections générales à la première Assemblée législative, que ces plaintes ont toutes fait l'objet d'une enquête approfondie de la part de l'Autorité administrante et que le comité exécutif de la Ligue de la jeunesse somalie a rendu récemment hommage à l'œuvre accomplie par le chef de région au cours de la période pendant laquelle il a exercé ses fonctions dans la Midjourtine;

3. *Prend note avec satisfaction* des efforts que l'Autorité administrante a accomplis jusqu'à présent pour développer l'enseignement et améliorer la santé de la population dans la région économiquement arriérée de la Midjourtine, et encourage l'Autorité administrante à poursuivre ses efforts en vue de donner plus d'ampleur au développement économique de la région et d'améliorer les services sociaux.

727ème séance,
16 juillet 1956.

1532 (XVIII). Pétition de M. Abscir Ali Ueirah (T/PET.11/573 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Abscir Ali Ueirah concernant la Somalie sous administration italienne⁴²,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

2. *Décide* que, l'Administration ayant acquis le terrain litigieux pour l'affecter à un usage public, cette pétition n'appelle aucune mesure de la part du Conseil.

730ème séance,
19 juillet 1956.

1533 (XVIII). Pétition du sultan Ahmed Nur et d'autres (T/PET.11/576)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du sultan Ahmed Nur et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne⁴³,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial;

⁴¹ Voir T/PET.11/572, 629 à 635, T/COM.11/L.222 à 226, 235, T/OBS.11/66, 84, T/L.675.

⁴² Voir T/PET.11/573 et Add.1, T/OBS.11/75, T/L.678.

⁴³ Voir T/PET.11/576, E/OBS.11/77, T/L.676.

2. *Notes with appreciation* the efforts of the Administering Authority to bring about friendlier relations between the Soleiman and Saad tribes, and in particular the steps already taken by the authorities to improve the water and grazing situation in the area;

3. *Notes* the statement of the special representative with regard to the work of the inter-party committee on the problem of inter-tribal relations;

4. *Appeals* to the two parties to the agreements of peace signed on 9 March and 12 May 1954 to abide strictly by the provisions of these agreements, and appeals especially to the petitioner to show a greater sense of conciliation and moderation.

727th meeting,
16 July 1956.

1534 (XVIII). Petition from Mr. Mohammed Spir Nur (T/PET.11/577)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Mohammed Spir Nur concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴⁴

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the Administration will undertake to provide him with an artificial leg and will do its best to find him employment.

727th meeting,
16 July 1956.

1535 (XVIII). Petitions from the Somali Youth League, Branch of Bender Beila (T/PET. 11/578 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Somali Youth League, Branch of Bender Beila concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴⁵

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) An agreement was reached between spokesmen of the Samantar family at Bender Beila;

(b) Assistance was rendered by the Administration to the people who suffered from a fire early in 1955;

2. *Decides* that, since the request of the petitioners has been satisfied, no action by the Council is called for.

727th meeting,
16 July 1956.

1536 (XVIII). Petition from Mr. Giama Osman Ahmed (T/PET.11/579)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Giama Osman Ahmed concerning Somaliland under Italian ad-

⁴⁴ See T/PET.11/577, T/OBS.11/69, T/L.674.

⁴⁵ See T/PET.11/578 and Add.1, T/OBS.11/70 and Add.1, T/L.675.

2. *Note avec satisfaction* les efforts que l'Autorité administrante déploie pour amener les tribus Soleïman et Saad à entretenir des relations plus amicales, et en particulier les mesures que les autorités ont déjà prises pour améliorer dans ce secteur la situation du pacage et de l'approvisionnement en eau;

3. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial au sujet des travaux du comité composé de représentants de tous les partis politiques et chargé d'examiner la question des relations entre les tribus;

4. *Adresse un appel* aux deux parties signataires des accords de paix du 9 mars et du 12 mai 1954 pour qu'elles s'en tiennent strictement aux dispositions de ces accords, et demande spécialement au pétitionnaire de faire davantage montre d'esprit de conciliation et de modération.

727ème séance,
16 juillet 1956.

1534 (XVIII). Pétition de M. Mohammed Spir Nur (T/PET.11/577)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Mohammed Spir Nur, concernant la Somalie sous administration italienne⁴⁴,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que l'Administration s'efforcera de lui fournir une jambe artificielle et fera de son mieux pour lui procurer un emploi.

727ème séance,
16 juillet 1956.

1535 (XVIII). Pétitions de la section de Bender Beila de la Ligue de la jeunesse somalie (T/PET.11/578 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, les pétitions de la section de Bender Beila de la Ligue de la jeunesse somalie, concernant la Somalie sous administration italienne⁴⁵,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Un accord est intervenu entre les représentants de la famille Samantar à Bender Beila;

b) L'Administration a procuré une assistance aux sinistrés de l'incendie qui s'est déclaré au début de 1955;

2. *Décide* que, les pétitionnaires ayant obtenu satisfaction, ces pétitions n'appellent aucune mesure de la part du Conseil.

727ème séance,
16 juillet 1956.

1536 (XVIII). Pétition de M. Giama Osman Ahmed (T/PET.11/579)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Giama Os-

⁴⁴ Voir T/PET.11/577, T/OBS.11/69, T/L.674.

⁴⁵ Voir T/PET.11/578 et Add.1, T/OBS.11/70 et Add.1, T/L.675.